
Al 12 jaar werk ik als ambulant begeleider van Cluster 3. Vele leerlingen heb ik al begeleid, 
zodat ze een goede schoolopleiding kunnen volgen en daarna een passende arbeidsplek 
kunnen vinden. 
Een enkele keer wordt er na een gedegen begeleiding door alle betrokkenen, school, ouders 
en de leerling als die oud genoeg is om daarover mee te denken, beslist om naar het 
speciaal onderwijs te gaan. Nu is die keuze nog aan de ouders. Echter in de nieuwe plannen 
van de minister wordt deze beslissing bij de nieuw te vormen samenwerkingsverbanden 
gelegd. Hier heb ik grote moeite mee. Als er nu in een samenwerkingsverband al veel geld 
uitgegeven is voor andere projecten? Moet de leerling dan wachten tot er voldoende geld is? 
Of als de schoolbesturen verplichtingen hebben aan zittende leerkrachten, wie biedt dan de 
noodzakelijke specialistische ondersteuning?
Ook op dit moment is het als ambulant begeleider vaak al nodig om de ouders te 
ondersteunen in hun vraag om het geoormerkte (!) geld op de juiste wijze in te zetten. Nog 
onlangs moesten de ouders en ik in discussie gaan, omdat het schoolbestuur een stop op 
het personeelsbeleid heeft gezet. Er werd voor mijn leerling niets ingezet en hij zit wel in een 
klas met 37 leerlingen. 
Tweede bezwaar is dat de minister denkt dat de leerkrachten een cursus kunnen volgen om 
voldoende toegerust te zijn om zorgleerlingen in de klas op te vangen. Maar dat neemt toch 
niet het probleem weg van die volle klas, waarin ongetwijfeld nog meerdere 
probleemleerlingen zitten? En dat terwijl de zesduizend ambulant begeleiders al diverse 
cursussen hebben gevolgd om zich te specialiseren in de handicaps van de leerlingen die ze 
begeleiden. Je kunt van leerkrachten toch niet verwachten dat ze zich de expertise van al die 
handicaps eigen maken?
Dan de uitspraak dat het toch niet waar kan zijn dat één op de vijf leerlingen extra zorg nodig 
heeft. Helaas denk ik dat wel. Niet dat wij in het onderwijs etiketten op leerlingen plakken. Al 
de leerlingen die nu een rugzakindicatie hebben zijn gezien door medische specialisten of 
psychologen. Denkt de minister of de coalitiepartners nu echt dat deze mensen een zo’n 
belangrijke uitspraak doen om leerlingen aan extra geld te helpen. Nee, ik denk dat deze 
specialisten heel goed zien dat deze leerlingen echt extra zorg nodig hebben.
Minister laat uw gezonde verstand spreken en begrijp dat dit een maatregel is die op de 
lange duur alleen maar meer geld kost en die heel veel leed bezorgd aan kwetsbare 
leerlingen en hun ouders. Ook de betrokken professionals in de scholen en de ambulant 
begeleiders die zich al jaren inzetten worden opgezadeld met een onmogelijk probleem.


